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Από το υπ’ αριθ. 23/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 639/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση σύναψης Συμφώνου Φιλίας & Συνεργασίας με τον 
Δήμο Λακτάσι Βοσνίας-Ερζεγοβίνης για κοινές δράσεις στο 
χώρο της Παιδείας, μετάκλησης αντιπροσωπείας του στη 
Βέροια και ψήφιση πίστωσης. 

 
         Σήμερα 26 Σεπτεμβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 22-9-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωνάννου, 20)Θ. Κορωνάς, 21)Γ. 
Κάκαρης, 22)Β. Παπαδόπουλος, 23)Κ. Κουτσαντάς, 24)Λ. 
Τσαβδαρίδης, 25)Α. Νεστορόπουλος, 26)Α. Γκαμπέσης, 27)Κ. 
Κοστογλίδου, 28)Α. Βεσυρόπουλος, 29)Β. Γιαννουλάκης, 30)Χ. 
Τσιούντας, 31)Ε. Γουναράς, 32)Γ. Σουμπέκας, 33)Κ. Παναγιωτίδης, 
34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Σ. Κουμτσίδης, 37)Ι. 
Σοφρόνωφ, 38)Γ. Μελιόπουλος. 

Π. Τσαπαρόπουλος, Κ. Συμεωνίδης, Χ. 
Σαββαϊδου 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδους, Ι. Λιάτσου, Α. 
Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Η. Μπατσαράς, Ι. Χειμώνας, Κ. 
Νένος, Ν. Αγγέλου. 

Κ. Καπανίδης. 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Ι. Παπαδόπουλος, Α. 
Κακαγιάννης, Α. Ορφανίδου, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Β. Παπαδόπουλος, Η.Τσιαμήτρος.  
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 616/2011 αποχώρησε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 617/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 622/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης.,  Σ. Κουμτσίδης. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 624/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Γκαμπέσης. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 625/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Θ. Κορωνάς και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Γ. Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 626/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 629/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 638/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Παναγιωτίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 639/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης και αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 640/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Β. Γιαννουλάκης και  αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Γουναράς, Ι. 
Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 659/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς. 
13) Κατά της συζήτηση της αριθ. 661/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 662/2011 προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης, Γ. Σουμπέκας. 

 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 10ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 15-9-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής:  

Με το υπ’ αρ.πρωτ. ΑΠΦ 1133.307/29/ΑΣ405/26-05-2011 έγγραφό του, ο κ. 
Σωτήρης Δεμέστιχας, Γραμματέας Γ’ της Πρεσβείας της Ελλάδας στο Σεράγεβο, 
αναφέρεται στην προοπτική αδελφοποίησης του Δήμου Βέροιας με το Δήμο 
Λακτάσι, μεταφέροντας την αντίστοιχη βούληση του Δημάρχου κ. Μίλοβαν 
Τοπάλοβιτς. Προς συνεκτίμηση των προϋποθέσεων αδελφοποίησης, ο κ. Δεμέστιχας 
υπογραμμίζει ότι «ο τοπικός πληθυσμός τρέφει για την πατρίδα μας ιδιαιτέρως θερμά 
αισθήματα, τα οποία εξηγούνται πολλαπλώς (αναφέρω ενδεικτικά) από το καταφύγιο 
και την ευρύτερη υποστήριξη που παρέσχε η Ελλάς προς πλήθος τέκνων κατά την 
διάρκεια του πολέμου 1992-1995 (πλείστα εξ αυτών διατηρούν έως σήμερα τους 
δεσμούς με τις οικογένειες που τα είχαν «υιοθετήσει», ορισμένα μάλιστα ομιλούν την 
ελληνική), καθώς επίσης και το γεγονός ότι η χώρα μας παραμένει για τους κατοίκους 
της ευρύτερης περιοχής από τους πλέον δημοφιλείς τουριστικούς προορισμούς. 
Επιπλέον δε παραθέτω ότι στο Αλεξάντροβατς του Λακτάσι λειτουργεί από δεκαετίας το 
(δημόσιο) δημοτικό σχολείο «Γεώργιος Παπανδρέου», το οποίο ανηγέρθη δαπάναις της 
ελληνικής κυβέρνησης και συμβάλλει και εκείνο, μέσω της υψηλού επιπέδου (ως έχω 
διαπιστώσει) μόρφωσης που παρέχει, στην εμπέδωση της φιλίας του τοπικού 
πληθυσμού προς την Ελλάδα». Στη συνέχεια της επιστολής του, ο κ. Δεμέστιχας 
αναφέρεται στην «επιθυμία του διευθυντή του σχολείου κ. Βέλκο Βουιάκοβιτς 
εξεύρεσης κάποιου ελληνικού εκπαιδευτηρίου με το οποίο θα μπορούσε να 
«διδυμοποιηθεί» το «Γεώργιος Παπανδρέου»».  

Ο Δήμος Βέροιας θεωρεί, ειδικά στην τρέχουσα πολιτική και οικονομική 
συγκυρία κατά την οποία διέρχεται η χώρα, ότι εμπορικές, οικονομικές, πολιτιστικές, 
αθλητικές και εκπαιδευτικές εν γένει συνεργασίες με φορείς και οργανισμούς του 
εξωτερικού, ιδίως δε φορείς του γειτονικού γεωγραφικού του περιβάλλοντος είναι 
δυνατόν να αποδώσουν οφέλη και να έχουν άμεσο εφαρμοσμένο αντίκτυπο στη ζωή 
και καθημερινότητα των πολιτών του.  

Με την υπ’ αριθ. 1375/15-09-2011 Πρόταση Ανάληψης Υποχρέωσης έχει 
δεσμευτεί το ποσό των 500,00€ σε βάρος της πίστωσης του κωδικού 02.00.6433 του 
προϋπολογισμού εξόδων έτους 2011 "Τιμητικές διακρίσεις, αναμνηστικά δώρα και 
έξοδα φιλοξενίας φυσικών προσώπων και αντιπροσωπειών" του οικονομικού έτους 
2011 για τη ΦΙΛΟΞΕΝΙΑ ΚΑΙ ΔΕΞΙΩΣΗ ΕΠΙΣΗΜΗΣ ΑΝΤΙΠΡΟΣΩΠΕΙΑΣ 
ΑΠΟ ΤΗ ΣΕΡΒΙΑ με σημερινό υπόλοιπο προς ανάληψη στον εν λόγω κωδικό 
2000,00€.  

Με τις διατάξεις της παρ.1, αρθ. 220, Ν.3463/2006 (ΦΕΚ Α’ 114/08-06-
2006) προβλέπεται ότι «Οι Δήμοι και οι Κοινότητες, στο πλαίσιο της ευρύτερης 
συνεργασίας τους με αντίστοιχους οργανισμούς ξένων χωρών, μπορούν να 
αναπτύσσουν τις κατά νόμο πρωτοβουλίες τους για θέματα που εμπίπτουν στις 
αρμοδιότητές τους…». 

Ύστερα  από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει:  
α) για την έγκριση ή μη υπογραφής Συμφώνου Φιλίας και Συνεργασίας με το Δήμο 
Λακτάσι για κοινές δράσεις κατ’ αρχήν στο χώρο της Παιδείας,  
β) για την έγκριση ή μη πρόσκλησης στη Βέροια (μέχρι την 30η Νοεμβρίου 2011) 
αντιπροσωπείας από το Λακτάσι, αποτελούμενης από το Δήμαρχο Λακτάσι κ. 
Μίλοβαν Τοπάλοβιτς, τον Δ/ντη Δημοτικού Σχολείου «Γεώργιος Παπανδρέου» κ. 
Βέλκο Βουιάκοβιτς και τον διπλωματικό υπάλληλο, Γραμματέα Γ’ της Ελληνικής 
Πρεσβείας στο Σεράγεβο κ. Σωτήρη Δεμέστιχα), προκειμένου να υπογραφεί το 
Σύμφωνο Φιλίας και Συνεργασίας, 
γ) για την ψήφιση ή μη πίστωσης ποσού έως 500,00€ από τον κωδικό 02.00.6433 του 
προϋπολογισμού εξόδων έτους 2011 "Τιμητικές διακρίσεις, αναμνηστικά δώρα και 
έξοδα φιλοξενίας φυσικών προσώπων και αντιπροσωπειών" του οικονομικού έτους 



2011 για κάλυψη εξόδων φιλοξενίας της παραπάνω αντιπροσωπείας (μία 
διανυκτέρευση και ένα γεύμα). 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Kε πρόεδρε, επειδή αρχίζει ένας κύκλος θεμάτων για τα οποία 
ακουστήκαν και κάποιοι ψίθυροι κλπ οι οποίοι κατά την άποψη μου αποτελούν έναν 
λαϊκισμό αισχίστου είδους θα πρέπει προσεκτικά ο καθένας να δει τα εισηγητικά και 
μετά να βγάλει συμπεράσματα γιατί ούτε κακήν κακώς θα κλείσουμε, επειδή υπάρχει 
κρίση, τα διακρατικά προγράμματα τα οποία πληρώνονται από χρήματα της 
ευρωπαϊκής ένωσης και καλώς είπε ο κ. Γιαννουλάκης «έχετε κάποια άτομα να τα 
κυνηγούν αυτά;». Επειδή έχουμε άτομα, επειδή τα κυνηγάμε,  επειδή είμαστε μέσα 
σχεδόν σε όλα τα διακρατικά όπου μας ενδιαφέρει να μπούμε, νομίζω ότι δεν μπορεί 
να κλείσει η ζωή του δήμου στα ευρωπαϊκά προγράμματα επειδή ξαφνικά υπάρχει 
κρίση και να πούμε δε θέλουμε τα ευρωπαϊκά χρήματα και δεν πάμε πουθενά, 
μπαίνουμε στο μοναστήρι. Λοιπόν, εδώ υπάρχει μια σειρά θεμάτων, αυτά που 
αφορούν μεταβάσεις αντιπροσωπειών κλπ είναι σαφέστατα τα εισηγητικά τους και 
εκεί προβλέπεται ότι με ίδια έξοδα οι αιρετοί ή όσοι είναι να πάνε θα πάνε κι εκεί θα 
φιλοξενηθούν, αυτό είναι σαφές δηλαδή ο δήμος δε θα δώσει ένα ευρώ γι’ αυτά τα 
πράγματα. Γενικά μιλάω για να προλάβω τις όποιες κορώνες. Όποιος είναι να πάει, 
βάζει τα χρήματα από την τσέπη του, από κει και πέρα εκεί φιλοξενείται. Όσον 
αφορά τα άλλα θέματα εκτός από αυτά είναι τα διακρατικά ευρωπαϊκά προγράμματα, 
είτε είναι το urbact, γνωρίζουμε ότι χρηματοδοτείται από την ευρωπαϊκή ένωση, είτε 
είναι το «νεολαία σε δράση» ή για τα ΑΜΕΑ που είπαμε πριν τα οποία 
χρηματοδοτούνται επίσης από την ευρωπαϊκή ένωση. Κάνω μια γενική τοποθέτηση 
γιατί υπήρχε κι ένας γενικός αφορισμός, ότι ενώ είμαστε σε οικονομική κρίση 
πρόλαβαν και είπαν κάποιοι, ο δήμος πάει ταξιδάκια. Δεν πάει ταξιδάκια ο δήμος, 
είναι αυτές οι συνηθισμένες δράσεις μας τις οποίες δε θέλουμε να τις κόψουμε, δεν 
είναι καλό να τις κόψουμε, αλλά μπαίνουν σε μια διαδικασία. Το Λακτάσι, για το 
Λακτάσι προτείνεται και μετά από το αίτημα του πρέσβη της Ελλάδας στο Σαράγιεβο 
του κ. Δεμέστιχα, προτείνεται η υπογραφή ενός συμφώνου φιλίας και συνεργασίας, 
δεν πάμε σε αδελφοποίηση έτσι που είναι ένα ύστερο στάδιο σε ένα σύμφωνο φιλίας 
και συνεργασίας με επίκεντρο, γιατί κάποια στιγμή πρέπει να έχουν κι ένα νόημα όλα 
αυτά που κάνουμε επειδή ακριβώς υπάρχει, εσείς το είδατε κ.πρόεδρε και μπορείτε να 
πείτε περισσότερα, είχατε πάει μια αντιπροσωπεία πέρυσι στο Λακτάσι, ο κ. 
Τσαπαρόπουλος, ο κ. πρόεδρος, ο κ. Παντερμαράκης λοιπόν, εκεί είδατε ότι υπάρχει 
ένα καταπληκτικό σχολείο άλλης γενιάς πολύ προωθημένο το οποίο φέρει το όνομα 
του παππού, υπουργού κάποτε παιδείας και πρωθυπουργού του Γεωργίου 
Παπανδρέου, και γι’ αυτό προτείνουμε και το είδατε ίσως αν διαβάσατε προσεκτικά 
το εισηγητικό προτείνουμε ένα σύμφωνο φιλίας και συνεργασίας με επίκεντρο τα 
σχολεία και τους μαθητές. Δηλαδή να στηριχτεί αυτή η συνεργασία στους 
εκπαιδευτικούς, στους μαθητές και στον τομέα της παιδείας γενικότερα, όχι γενικώς 
και αορίστως.  
 Πρόεδρος: Να προσθέσω δυο στοιχεία, έχουμε αναφερθεί όταν είχαμε 
επιστρέψει από εκείνη την αποστολή κα δήμαρχε και είχαμε ενημερώσει το σώμα, 
απλώς επειδή έχουμε νέα πρόσωπα στο Δ.Σ. να πω ότι η φιλοξενία ήταν ιδιαίτερα 
καλή, είχαμε πολλές πληροφορίες, να αναφερθώ όμως στο σχολείο Γεώργιος 
Παπανδρέου, να πω ότι ήταν εντυπωσιακό, ότι υπήρχε ελληνικότατο το χρώμα, 
ελληνικές σημαίες, εικόνες από την Ελλάδα, τα παιδιά μαθαίνουν την ελληνικά και 
μακάρι να χτίζουμε στη χώρα μας τέτοια σχολεία. Δεν νομίζω ότι είναι πρότυπο αλλά 
είναι ένα πολύ καλό συγκρότημα. Τα παιδιά αυτά στην επίμαχη περίοδο του πολέμου 
στη γείτονα χώρα φιλοξενήθηκαν πολλά από αυτά, έχουν μεγάλη αγάπη κι ήταν 
έκδηλοι στην υποδοχή και για το λαό μας και για τη χώρα μας και νομίζω σε πρώτη 
φάση αυτό το σύμφωνο λοιπόν προτείνεται, έχει νόημα, και από εκεί και πέρα θα 
εκτιμηθεί και θα αξιολογηθεί.  
 Μωϋσιάδης: Επειδή αναφέρει το εισηγητικό Βοσνία-Ερζεγοβίνη επάνω και 
κάτω αναφέρει Σερβία.  
 Πρόεδρος: Είναι ένας θύλακας εκεί μέσα λοιπόν. Σέρβοι είναι, είναι ένας 
θύλακας εκεί ο οποίος έχει ένα μικρό κράτος. Είναι Σέρβοι, ορθόδοξοι είναι. Από τον 



πόλεμο αυτό έχει μείνει εκεί περιχαρακωμένο. Στην αποστολή έκανε ιδιαίτερη τιμή κι 
ο πρόεδρος αυτής της μικρής οντότητας, ήταν πάντα κοντά μας, ο πρόεδρος αυτού 
του μικρού κρατιδίου, ας το πούμε έτσι. 
 Τσαβδαρίδης: Τη θέση τη δική μας την έχω εκφράσει κ.πρόεδρε και κατά το 
παρελθόν με αφορμή άλλη τέτοια αντίστοιχη πρόταση υπογραφής συμφώνου 
συνεργασίας, φιλίας, αδελφοποίησης κλπ Η δική μας η θέση είναι η εξής: τώρα αυτό 
που λέμε το σύμφωνο φιλίας και σε εκπαιδευτικά θέματα θα καθίσουμε να 
συνεργαστούμε εντάξει είναι πολύ θεωρητικό και εννοείται ότι ποτέ δε θα υπάρξει 
κάτι συγκεκριμένο που να έχει σχέση με ανάπτυξη δεσμών ή σχέσεων σε θέματα 
εκπαιδευτικά κι όλα αυτά. Φιλοξενήσαμε τους ανθρώπους και μπράβο μας που το 
κάναμε γιατί περνούσαν δύσκολες στιγμές τότε το 1992-1995, δώσαμε και Γ. 
Παπανδρέου εκεί στο σχολείο, βάλαμε και δυο ελληνικές σημαίες, νομίζω ότι φτάνει 
η συνεργασία και η φιλία, εγώ έχω την εντύπωση και την αίσθηση και την άποψη ότι 
θα πρέπει να κάνουμε σύμφωνο συνεργασίας με πόλεις πιο προηγμένες από εμάς, 
μονίμως πηγαίνουμε και κάνουμε αδελφοποιήσεις με ανθρώπους που δεν έχουμε να 
κερδίσουμε κάτι, έχουν να κερδίσουν περισσότερο αυτοί από εμάς παρά εμείς. Η δική 
μας η πρόταση είναι να πάμε κα δήμαρχε να κάνουμε καμιά συνεργασία με τη 
Μόσχα, με τη Ν. Υόρκη, με την Πετρούπολη, με πιο προηγμένη από εμάς και σε 
θέματα αν θέλετε τουριστικής ανάπτυξης ή σε θέματα τεχνογνωσίας. Να κερδίσουμε 
και κάτι. Όλους τους κατατρεγμένους λαούς της πρώην ανατολικής Ευρώπης θα πάμε 
εμείς να τους κάνουμε καλό; Φτάνει κάναμε με την Προύσα, Ούζιτσε, Καζανλικ, τι 
να πούμε, κι όπου δεν μπορούμε να πούμε δεν μπορούμε. Αλλά τώρα να φέρουμε 
τους ανθρώπους αυτούς, να βάλουμε και δυόμιση χιλιάρικα, άντε και τους 
φιλοξενήσαμε, τί συνεργασία να κάνουμε σε επίπεδο σχολείων, να μας πουν τι, να 
μας δώσουν τί,  τα φώτα τους στην εκπαίδευση και να κερδίσει ο δήμος από αυτό; 
Εμένα με βρίσκει κι από εδώ και πέρα για άλλη μια φορά παγίως αντίθετο μια τέτοια 
λογική, όποτε φέρετε σύμφωνο συνεργασίας και φιλίας με ανθρώπους που έχουμε 
κάτι να κερδίσουμε, που έχουμε όμοια χαρακτηριστικά κυρίως στο θέμα του 
τουρισμού, να αδελφοποιηθούμε, να συνεργαστούμε, να υπογράψουμε χίλια 
σύμφωνα φιλίας , να τους φιλοξενήσουμε πέντε φορές, αλλά να κερδίσουμε και κάτι. 
Από το μικρό θύλακα όπως το είπατε κι εσείς κάποιων ξεχασμένων ανθρώπων σε μια 
περιοχή εκεί στη Βοσνία-Ερζεγοβίνη, η Βέροια δεν έχει να κερδίσει κάτι και συνεπώς 
αυτό που κάναμε καλώς το κάναμε, να μείνει εκεί και να ατονήσει όπως αναφέρει 
εδώ ο Δεμέστιχας, ότι ατόνησε το ενδιαφέρον για κάποιο λόγο ατόνησε, να ατονήσει 
μια και καλή κι όλα καλά.  
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της Δημάρχου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 22 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, Θ. 
Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Χ. Κούτρας, Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Μ. Παπαϊωάννου, Θ. Κορωνάς, Γ. 
Κάκαρης, Β. Παπαδόπουλος, Κ. Κουτσαντάς, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 10 σύμβουλοι: 
Δ. Δάσκαλος, Λ. Τσαβδαρίδης, Α. Νεστορόπουλος, Κ. Κοστογλίδου, Α. 
Βεσυρόπουλος, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Α. 
Παπαδόπουλος.  

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 15-9-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Το αριθ. πρωτ. ΑΠΦ 1133.307/29/ΑΣ405/26-5-2011 έγγραφο της Πρεσβείας της 
Ελλάδας στο Σεράγεβο Βοσνίας-Ερζεγοβίνης. 
3.- Την αριθ. 233/2010 απόφασή του, με την οποία εγκρίθηκε η μετάβαση επίσημης 
αντιπροσωπείας του Δήμου στον Δήμο Λακτάσι (Laktasi) της Βοσνίας & 
Ερζεγοβίνης και η κάλυψη των σχετικών δαπανών, μετά από σχετική πρόσκληση του 
Δήμου Λακτάσι, προκειμένου να παραστεί στις εκδηλώσεις που διοργανώνει για τον 
εορτασμό της Ημέρας του Δήμου Λακτάσι (Laktasi) και να διερευνήσει τις 
υφιστάμενες δυνατότητες για την αποδοχή της πρότασης αδελφοποίησης των Δήμων 
Βέροιας- Laktasi. 



4.- Το κατατεθέν σχέδιο Συμφώνου Φιλίας & Συνεργασίας.  
5.- Την με αριθ. καταχώρησης 1375/15-9-2011 πρόταση ανάληψης υποχρέωσης σε 
βάρος του Κ.Α. 00/6433 «Τιμητικές διακρίσεις, αναμνηστικά δώρα και έξοδα φιλοξενίας 
φυσικών προσώπων και αντιπροσωπειών» του προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2011 για 
την κάλυψη της δαπάνης φιλοξενίας & δεξίωσης επίσημης αντιπροσωπείας του 
Δήμου Λακτάσι. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις των άρθρων 219 & 220 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Α) Εγκρίνει τη σύναψη του παρακάτω Συμφώνου Φιλίας & Συνεργασίας 
μεταξύ του Δήμου Βέροιας και του Δήμου Λακτάσι Βοσνίας-Ερζεγοβίνης για κοινές 
δράσεις καταρχήν στο χώρο της Παιδείας, το οποίο έχει ως εξής: 
 
 

ΣΥΜΦΩΝΟ ΦΙΛΙΑΣ & ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑΣ 
ΑΝΑΜΕΣΑ ΣΤΟΥΣ 

ΔΗΜΟ ΒΕΡΟΙΑΣ (ΕΛΛΑΔΑ) 
ΚΑΙ 

ΔΗΜΟ ΛΑΚΤΑΣΙ (ΒΟΣΝΙΑ-ΕΡΖΕΓΟΒΙΝΗ) 
 

Η Δήμαρχος Βέροιας, κα. Χαρίκλεια Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδη και 
Ο Δήμαρχος Λακτάσι, κ. Μίλοβαν Τοπάλοβιτς 

 
Βάσει της εκπεφρασμένης ανάγκης για τη μεταξύ τους εδραίωση στέρεων δεσμών 

αμοιβαίας συνεργασίας σε τομείς κοινού ενδιαφέροντος 
 

ΔΙΑ ΤΟΥ ΠΑΡΟΝΤΟΣ ΣΥΜΦΩΝΟΥΝ ΟΤΙ 
1o. – Τα μέρη ενδιαφέρονται για τη δημιουργία πλαισίου συνεργασίας μεταξύ του 
Δήμου Βέροιας και του Δήμου Λακτάσι το οποίο θα διευκολύνει τη διεθνή συνεργασία 
και θα συνεισφέρει στη βελτίωση της ποιότητας ζωής των κοινοτήτων τους.  
2o. – Γνωρίζοντας ότι η συνεργασία μεταξύ πόλεων προσφέρει μοναδική ευκαιρία για 
βελτίωση της γνώσης της καθημερινότητας των δύο πόλεων, για την επικοινωνία και 
ανταλλαγή εμπειριών καθώς και για το σχεδιασμό κοινών έργων με επίκεντρο το κοινό 
καλό, τα δύο μέρη εκφράζουν το ενδιαφέρον τους για την εδραίωση σταθερού πλαισίου 
επαφών. 
3o. – Πρωτίστως και πιο συγκεκριμένα, δεδομένων των ισχυρών πολιτισμικών δεσμών 
ανάμεσα στο Δήμο Βέροιας και το Δήμο Λακτάσι, οι οποίοι σταδιακά οικοδομήθηκαν 
μέσα από χρόνια τουριστικής συνεργασίας καθώς και διά της ουσιαστικής υποστήριξης 
που προσέφεραν οι δημότες Βέροιας σε παιδιά και οικογένειες από το Λακτάσι κατά τη 
διάρκεια του πολέμου στη Βοσνία (1992-1995), τα δύο μέρη εκφράζουν τη βούλησή 
τους να προεκτείνουν έτι περαιτέρω τους πολιτισμικούς και εκπαιδευτικούς τους 
δεσμούς μέσω ήδη εδραιωμένων οργανισμών όπως το Δημοτικό Σχολείο «Γεώργιος 
Παπανδρέου» στο Αλεξάντροβατς του Λακτάσι. 
4o. – Και τα δύο μέρη, όπως προέκυψε και από το συνάντηση που έλαβε χώρα από τους 
εκπροσώπους των δύο Δήμων κατά την υπογραφή του παρόντος εγγράφου, έχουν 
προσεγγίσει ένα ικανοποιητικό επίπεδο κατανόησης και έχουν εκφράσει το ενδιαφέρον 
τους για εδραίωση σταθερής συνεργασίας. 
 
Προκειμένου οι στόχοι αυτοί να επιτευχθούν, οι δύο Δήμοι, υπογράφοντας το παρόν 
έγγραφο, εκφράζουν τη βούλησή τους να συνεργαστούν στα πλαίσια των παρακάτω:  
 
1o . – Ο Δήμος Βέροιας και ο Δήμος Λακτάσι συμφωνούν να διευκολύνουν την παροχή 
μέσων σχετικά με την ανταλλαγή εμπειριών και εκπαιδευτικών πρακτικών ανάμεσα 
στο Δημοτικό Σχολείο «Γεώργιος Παπανδρέου» στο Αλεξάντροβατς του Λακτάσι και 
σε Δημοτικό Σχολείο του Δήμου Βέροιας. 



2o . – Οι επιχειρήσεις και ο εμπορικός κόσμος των δύο Δήμων, στη βάση του παρόντος 
Συμφώνου, θα ενθαρρύνουν το ενδιαφέρον των κοινοτήτων τους προκειμένου να 
προσεγγιστούν οι δύο Δήμοι, εκτείνοντας τις προσπάθειές τους σε όλους τους φορείς 
και οργανισμούς, δημόσιους και ιδιωτικούς, σε εταιρείες αλλά και τις τοπικές 
κοινωνίες.  
 

(Ακολουθούν υπογραφές) 
 
 Β) Εξουσιοδοτεί την Δήμαρχο Βέροιας Χαρίκλεια Ουσουλτζόγλου-
Γεωργιάδη για την υπογραφή του παραπάνω Συμφώνου. 
 Γ) Εγκρίνει τη μετάκληση στη Βέροια επίσημης αντιπροσωπείας του Δήμου 
Λακτάσι Βοσνίας-Ερζεγοβίνης για την υπογραφή του παραπάνω Συμφώνου, 
αποτελούμενης από τον Δήμαρχο Λακτάσι, κ. Μίλοβαν Τοπάλοβιτς, τον Διευθυντή 
του Δημοτικού Σχολείου Λακτάσι «Γεώργιος Παπανδρέου» κ. Βέλκο Βουιάκοβιτς 
και τον διπλωματικό υπάλληλο, Γραμματέα Γ΄ της Ελληνικής Πρεσβεία στο 
Σεράγεβο κ. Σωτήριο Δεμέστιχα. 
 Δ) Ψηφίζει πίστωση € 500,00 σε βάρος του Κ.Α. 00/6433 «Τιμητικές 
διακρίσεις, αναμνηστικά δώρα και έξοδα φιλοξενίας φυσικών προσώπων και 
αντιπροσωπειών» του προϋπολογισμού του Δήμου έτους 2011 για την κάλυψη της 
δαπάνης φιλοξενίας & δεξίωσης της παραπάνω επίσημης αντιπροσωπείας του Δήμου 
Λακτάσι. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   639/ 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Πέτρου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ε. Κελεσίδης  
Π. Παυλίδης  Η. Μπατσαράς  
Τ. Χατζηαθανασίου  Ι. Χειμώνας  
Θ. Αγγελίνας  Κ. Νένος  
Λ. Πουλασουχίδης  Ν. Αγγέλου  
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  6-12-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 

 
 
 


